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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Protokollet från utvecklings- och näringslivsrådets sammanträde den 12 oktober är ännu inte 

färdigskrivet och kan därför inte anmälas vid dagens sammanträde. Punkt 22 på den av 

ordföranden föreslagna föredragningslistan får därför utgå. Med den ändringen fastställer 

stadsdelsnämnden föredragningslistan för sammanträdet. 
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§ 2  Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag från Britta 

Gussander om råttsanering vid Gubbängens Fritidsträdgårdar. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen hade 

redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2016-10-04. 

 

 Råttsanering vid Gubbängens Fritidsträdgårdar 

Dnr 1.2.4-601/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att bereda 

det inlämnade medborgarförslaget.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 3  Orienteringstavlor i Fagersjö. Svar på medborgarförslag efter återremiss 

vid stadsdelsnämndens sammanträdet den 19 maj 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag om orienteringstavlor i Fagersjö. 

 

Ärendet 

Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 10 mars i år fick förvaltningen i uppdrag att bereda 

ett medborgarförslag om att orienteringstavlor ska sättas upp i Fagersjö för att göra det 

enklare att hitta i stadsdelen. Vid nämndens sammanträde den 19 maj återremitterades 

ärendet för fortsatt beredning av nämndens demokratiråd, med hänvisning till en liknande 

tavla i Hökarängen.     

 

Förvaltningen föreslår att bygglov söks för en orienteringstavla vid Havsörnsvägens södra 

infart. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-26. 

Dnr 1.2.4-144/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4  Konkreta åtgärder för balans i ekonomin inom äldreomsorgen. Svar på 

skrivelse från M och L 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Moderaterna och Liberalerna om konkreta åtgärder för balans i ekonomin inom 

äldreomsorgen. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Moderaterna och Liberalerna efterfrågat förslag på 

konkreta åtgärder så att äldreomsorgen kan nå balans i ekonomin inom tre månader och även 

uthålligt över tid, med bibehållen eller högre kvalitet. 

 

Nämnden har under ett antal år redovisat underskott inom äldreomsorgen, sedan 2010 totalt 

över 100 miljoner kronor. Att på tre månader vända detta underskott med bibehållen kvalitet 

är mycket svårt enligt förvaltningens bedömning. Förvaltningen vidtar åtgärder för 

budgethållning.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-13. 

Dnr 1.6-515/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) och 

Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse 

från Moderaterna och Liberalerna om konkreta åtgärder för balans i ekonomin inom 

äldreomsorgen. 

2. Nämnden uppmanar förvaltningen att ta upp med ledningen för stadsledningskontoret 

behovet av en förändring av fördelningsmodellen så att verksamheten kan bedrivas i 

balans men också med den effektivitet som krävs av en offentlig utförare. 

3. Nämnden anför därutöver följande. 

 

Vi tackar för en bra och grundlig redogörelse där redovisningen är från år 2010 och till idag.  
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Det redovisade underskottet i verksamheten överstiger 100 miljoner kronor över sex år. I 

rapporten ser vi också att flertalet stadsdelsnämnder visar underskott vilket får oss att 

konstatera att vi i staden har ett strukturellt fel i fördelningsmekanismen.  

 

För en verksamhet att år efter år visa negativa siffror kan i sig ge en känsla av otillräcklighet, 

att samtidigt få ekonomin ifrågasatt av nämndens ledamöter oavsett färg och majoritet gör 

inte situationen bättre. Inför kommande budgetår vill vi se en förändring av 

fördelningsmodellen där verksamheten kan bedrivas i balans men också med den effektivitet 

som krävs av en offentlig utförare. 

 

Vid sidan om förvaltningens kontakter om detta med stadsledningskontoret kommer vi från 

Liberalerna, Moderaterna och Kristdemokraterna att ta upp det med våra politiska kontakter i 

Stadshuset. 
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§ 5  Utökat alkoholförbud vid Farsta centrum. Framställan till kommunfullmäktige 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden ber kommunfullmäktige ändra Allmänna lokala ordningsföreskrifter för 

Stockholms stad avseende förbudsområdet Farsta Centrum så att förbudet mot 

alkoholförtäring på offentlig plats utvidgas enligt bilaga 1 till detta protokoll. 

 

Ärendet 

Ett av stadsdelsnämndens mål är att uppnå ökad upplevd trygghet för de som bor, verkar och 

vistas i Farsta. Förvaltningen föreslår därför att nämnden ber kommunfullmäktige besluta om 

ett utökat alkoholförbud i området kring gångbron från Farstaplan till Molkomsbacken i 

Farsta centrum. Invånare har kontaktat förvaltningen om att onyktra personer ofta uppehåller 

sig där på en parkbänk och förtär alkohol, vilket stör ordningen och skapar oro och 

otrygghet. Farstas kommunpoliser har konsulterats och de instämmer i förslaget. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-19. 

Dnr 1.3.1-591/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6  Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på entreprenad – Veckobo 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner den samlade uppföljningen av Stora Sköndals drift av 

Veckobo vård- och omsorgsboende. 

 

Ärendet 

Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. När det gäller de boenden som drivs på 

entreprenad ansvarar stadsdelsnämnden för uppföljning av både avtal och verksamhet. 

Förvaltningen redovisar nu årets uppföljning av Stora Sköndals drift av Veckobo vård- och 

omsorgsboende i Hökarängen. Boendet är inriktat på demensvård och har elva platser. 

 

Entreprenören bedriver en väl fungerande verksamhet och några brister finns inte att 

uppmärksamma utifrån årets uppföljning. Utföraren lever upp till de krav som ställs utifrån 

avtal och anbud. Förvaltningen gör bedömningen att patientsäkerheten är god och att 

utföraren har säkerställt en trygg och säker vård och omsorg. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-14. 

Dnr 1.2.1-574/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Medborgarbudget 2: Aktivitetsparken Måsen i Fagersjö 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att inleda genomförandet av medborgarbudget 2 

på aktivitetsparken Måsen i Fagersjö enligt förvaltningens förslag.  

 

Ärendet 

En försöksverksamhet för ökat demokratiskt deltagande och inflytande samt samhällsservice 

inleddes i Fagersjö 2015. Metoden medborgarbudget användes för att stärka medborgarnas 

inflytande. Mötesplats Fagersjö skapades som ett resultat av detta, medborgarna var med och 

tog fram verksamhetsplanen.  

 

Enligt Sveriges Kommuner och Landsting, SKL, behöver metoden medborgarbudget 

genomföras två-tre gånger innan den har etablerat sig bland invånarna. Därför föreslår 

förvaltningen att stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att inleda genomförandet av 

medborgarbudget 2 på aktivitetsparken Måsen i Fagersjö.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-22. 

Dnr 1.2.1-599/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Vi har alla höga ambitioner för demokratiarbetet i stadsdelen. Det är glädjande att dessa 

ambitioner nu, mycket tack vare engagerade och kompetenta tjänstepersoner i 

stadsdelsförvaltningen, börjar resultera i konkreta förbättringar för medborgarna i Fagersjö. 

Vi är förstås stolta och glada för att den första medborgarbudgetprocessen i Stockholms 

kommun genomfördes i Fagersjö under våren. Vi vill också tacka Klas Wissman (M) och 

Stefan Back (L) för ett konstruktivt samarbete i demokratirådet.  

  

Renoveringen av aktivitetsparken Måsen anser vi vara ett väl valt fokus för den andra 

medborgarbudgeten. För oss är det nu viktigt att, precis som förvaltningen föreslår, ta vara 

på lärdomarna från den första medborgarbudgeten när den andra omgången genomförs. För 

att säkerställa hög kvalitet i budgetprocessen anser vi att det är viktigt att förvaltningen följer 

Sveriges Kommuner och Landstings (SKL) rekommendationer för medborgarbudget. SKL 
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menar bland annat att ett viktigt steg i genomförandet är att medborgarna erbjuds möjlighet 

att rösta om olika förslag. Något som inte framgår av tidplanen i tjänsteutlåtandet. 

 

Under arbetet med den detaljerade projektplanen vill vi att förvaltningen undersöker 

möjligheter att söka stöd från Stockholms stads sociala investeringsfond för genomförandet 

av medborgarbudgeten.  

 

Avslutningsvis vill vi uppmana förvaltningen att ta fram ett förslag på projektplan som kan 

diskuteras i demokratirådet innan genomförandet av medborgarbudgeten. Detta för att 

säkerställa att det här viktiga och komplexa arbetet blir ordentligt genomlyst, diskuterat och 

förankrat politiskt. 
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§ 8  Former för kontaktpolitiker 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av formerna för kontaktpolitikerskap. 

 

Ärendet 

Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 19 maj i år fick förvaltningen i uppdrag att ta fram 

ett beslutsunderlag om formerna för en kontaktpolitikerverksamhet. Enligt Sveriges 

Kommuner och Landsting, SKL, kan två olika varianter vara aktuella. Nämnden kan ge en 

ledamot ett specifikt och tidsbegränsat uppdrag att fördjupa sig i en verksamhet om nämnden 

inte är nöjd med förvaltningens uppföljningar. Nämnden kan också uppdra åt en ledamot att 

vara kontaktpolitiker gentemot brukare. För båda varianter gäller att kontaktpolitikern inte 

ger egna besked utan enbart återrapporterar till nämnden. Dessutom gäller alltid 

regeringsformens krav på saklighet och opartiskhet. 

 

När denna information från SKL diskuterades av demokratirådet den 8 september uttryckte 

rådet samstämmigt att man inte ser något mervärde i att utse kontaktpolitiker. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner denna redovisning av formerna för 

kontaktpolitikerskap. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-27. 

Dnr 1.1-492/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9  Stadsdelsnämndens sammanträden 2017 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden fastställer följande sammanträdesdatum 2017. 

 Måndag 2 januari klockan 08.30 (endast för att utse 2017 års sociala delegation) 

 Torsdag 2 februari (verksamhetsberättelse med bokslut 2016) 

 Torsdag 9 mars  

 Torsdag 20 april (underlag till budget 2018) 

 Torsdag 18 maj (tertialrapport 1) 

 Torsdag 15 juni 

 Torsdag 24 augusti 

 Torsdag 21 september (tertialrapport 2) 

 Torsdag 19 oktober 

 Tisdag 14 november  

 Torsdag 14 december (verksamhetsplan 2018) 

2. Nämndens sammanträden hålls kvällstid, bortsett från sammanträdet den 2 januari. 

Förvaltningen får i uppdrag att anordna lämplig lokal, efter samråd med ordföranden och 

i möjligaste mån även med övriga partiers gruppledare. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-12. 

Dnr 1.1-612/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10  Stadsdelsnämndens deltagande i konferenser 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt ledamöter och ersättare att delta vid planeringsdagen om 

nästa års verksamhetsplan fredag den 18 november 2016.  

2. Nämnden uppdrar åt Lars Bäck (V), Kjell Backman (S), Klas Wissman (M), Peter Öberg 

(L) och Lars Hultkvist (KD) att delta i Stockholms stads konferens Lärdomar Söderort 

om de lokala utvecklingsprogrammen måndag den 21 november 2016. 

3. Nämnden uppdrar åt Lars Bäck (V), Martin Westin (MP) och Klas Wissman (M) att 

delta i Sveriges Kommuner och Landstings styrgruppsträff för nätverket 

Medborgarbudget onsdag den 30 november 2016. 

 

Ärendet 

Partierna har föreslagit ovan beskrivna uppdrag till ledamöter och ersättare i nämnden. Ett 

uppdrag att delta är en förutsättning för arvodering och möjlighet att söka ersättning för 

förlorad arbetsinkomst. Ingen av konferenserna medför några kostnader i form av 

anmälnings- eller deltagaravgifter. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-20. 

Dnr 1.1-613/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle ge ledamöter och ersättare uppdrag 

enligt ovan. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11  Ekonomisk månadsrapport september 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för september 

2016. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten redovisa en budget i balans. Inom äldreomsorgen har 

antalet placeringar i heldygnsomsorg ökat med 11 platser sedan augusti och ligger nu i 

genomsnitt 18 platser över planeringsnivån, som är 510. Antalet hemtjänsttimmar har 

minskat under året men överskrider budget och äldreomsorgens beställarenhet redovisar ett 

underskott om 8,0 miljoner kronor. Den kommunala utföraren av hemtjänst redovisar ett 

underskott om 9,0 miljoner kronor.  

 

Extra tilldelning av ersättning från Migrationsverket för ökade kostnader på grund av 

flyktingmottandet under 2015 förbättrar prognosen inom individ- och familjeomsorg. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-10. 

Dnr 1.2.1-157/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER 

 

§ 12  Motion M om 4 000 nya bostäder mellan Gubbängen och Skarpnäck. Svar 

på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

motion från Kristina Lutz, Moderaterna, om 4 000 nya bostäder mellan Gubbängen och 

Skarpnäck. 

2. Nämnden anför därutöver att frågan om eventuell framtida byggnation längs Lingvägen 

såsom det uttrycks i utlåtandet är ett ställningstagande som ej ännu är någon fråga som 

behandlats av fritidspolitikerna i stadsdelsnämnden. 

 

Ärendet 

Kristina Lutz (M) föreslår i en motion att Skarpnäck och Gubbängen ska kopplas samman 

och bilda en ny stadsdel genom byggnation av 4 000 bostäder samt service av olika slag. 

Motionären vill att detaljplaner för området ska prioriteras av stadens förvaltningar under 

2016. 

 

Det finns få geografiska kopplingar mellan Gubbängen och Skarpnäck och förvaltningen ser 

flera svårigheter att bygga längs Tyresövägen och Örbyleden. Förvaltningen anser att det 

finns större möjligheter att bygga ihop Gubbängen med Hökarängen även om tillskottet av 

bostäder inte kan bli så stort som föreslås i motionen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-26. 

Dnr 1.5.1-373/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram en egen text – 

se punkt 2 i BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram en egen text. I detta instämde Niklas 

Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

1. Delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

2. I övrigt framföra följande 
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Vi behöver många fler bostäder i Stockholm. I alla stadsdelar, även i Farsta, är det angeläget 

att vi både förtätar och finner områden där mera omfattande bebyggelse kan komma till 

stånd. Vi ser motionen som ett uttryck för denna vilja att nå målet 50 000 nya bostäder fram 

till 2020. 

 

Men så länge Nynäsvägen inte grävts ner och överdäckats utgör vägen ett effektivt hinder för 

kommunikation och sammanbindning av de båda sidorna av vägen. Dessutom förväntas 

trafiken vid och kring väg 73 Tyresövägen / Örbyleden öka dramatiskt med planerade 

byggnationer. Särskilt utbyggnaden av Norvik kommer att kraftigt öka den tunga trafiken. 

 

Enligt Tyngdpunkt Farsta skall det byggas ca 8 000 bostäder i Farsta. Det finns planer på att 

bygga mellan 6 000 – 8 000 bostäder inom och i anslutning till stiftelsen Stora Sköndals 

område förutom alla annan planerad byggnation inom Farsta stadsdelsområde.  

 

I skenet av detta blir det än mer angeläget att bevara Gubbängsfältet som ett område för sport 

och rekreation. Vi står fortsatt bakom stadsdelsnämndens beslut från den 14 april i år att 

tillstyrka stadsbyggnadsnämndens planer för att ytterligare förstärka den karaktären. Detta 

planförslag innebär bl a att rugbyplanerna på Årstafältet ska flyttas till Gubbängsfältet och 

att tre gräsplaner anläggs varav en med konstgräs. Fältet är idag väl utnyttjat för olika 

evenemang.  

 

Fältet har ett regionalt värde för rekreation och friluftsliv.  Det används på olika sätt, bland 

annat för fotbollsträning och hundträning. I den norra delen finns en konstgräsplan, 

beachvolleyplan, basketplan och ytor för friidrott. Handbollsturneringen Eken Cup i början 

av juni samlar varje år cirka 10 000 deltagare och det skapas 50-55 provisoriska 

handbollsplaner för evenemanget. För närboende används fältet för evenemang, picknick och 

bollspel. Fältet är också en stor tillgång för de skolor som framför allt finns norr om området. 

Gubbängsfältet är ett av få stora öppna fält i staden. 

 

Förvaltningen pekar på att en sammanbyggnad av Gubbängen och Hökarängen är en 

framkomlig väg. Dock måste även en sådan utföras på ett sådant sätt att Gubbängsfältet 

bibehålls. 
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§ 13  Motion C om fler cykelpumpstationer i Stockholm. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

motion från Jonas Naddebo, Centerpartiet, om fler cykelpumpstationer i Stockholm. 

2. Nämnden anför därutöver att det i dagsläget finns två kommunala cykelpumpar inom 

stadsdelen, en vid Farsta Strand samt en nyligen etablerad i Hökarängen i anslutning till 

den offentliga toaletten vid T-banans norra utgång. 

 

Ärendet 

Centerpartiet anser att cyklingen i Stockholm ska stärkas. Jonas Naddebo (C) föreslår att en 

inventering ska genomföras om var cykelpumpstationer kan installeras i ytterstaden. Behov 

av pumpstationer finns i anslutning till cykelstråken.   

 

Längs ytterstadens pendlings- och huvudstråk för cykel är det befogat med en komplettering 

av cykelpumpstationer. I nuläget finns det endast fyra pumpstationer i sydöstra söderort 

varav en finns i Farsta strand. Förvaltningen instämmer i att en inventering av lägen för 

pumpstationer bör genomföras och vi medverkar gärna till att föreslå platser inom 

stadsdelsområdet.       

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-26. 

Dnr 1.5.1-370/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram en egen text – 

se punkt 2 i BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 14  Motion C om fruktlunder i staden. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

motion från Karin Ernlund, Centerpartiet, om fruktlunder i staden. 

2. Nämnden anför därutöver att stadsdelsnämnden redan vid sammanträdena 27 augusti 

2015 § 13 samt 16 juni 2016 § 2 klart uttryckt att det bör planteras bärbuskar samt 

fruktträd i samband med såväl nya parker som när dagens parker och grönytor utvecklas 

eller upprustas vilket helt motsvarar förslaget om fruktlunder i den aktuella motionen. 

 

Ärendet 

Karin Ernlund (C) föreslår att i varje stadsdelsområde ska minst en fruktlund anläggas och 

skötas av staden. I fruktlunderna ska det också finna möjlighet för medborgare att ha sina 

egna odlingar. 

 

I Farsta stadsdelsområde finns det gott om platser på stadens mark där allmänheten kan 

plocka frukt. Även om det redan idag finns gott om fruktträd så tycker förvaltningen att 

förslaget är trevligt. Anläggning av fruktlunder är lämpliga i samband med kommande 

parkupprustningar.    

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-26. 

Dnr 1.5.1-374/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram en egen text – 

se punkt 2 i BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

20 OKTOBER 2016 

SIDA 20 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 15  Avfallsplan för Stockholm 2017–2020. Svar på remiss från avfallsnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till avfallsplan för Stockholm 2017–2020. 

 

Ärendet 

Avfallsnämnden har utarbetat ett förslag till avfallsplan för Stockholm 2017–2020. Förslaget 

är i stort en revidering av nu gällande plan men med högre ambitioner. Avfallsplanens fyra 

huvudmål ansluter till stadens miljöprogram och några delmål och åtgärder återfinns i båda 

programmen. 

 

Förvaltningen anser att det är en framåtsträvande plan och det är utmärkt att den har en 

koppling till Stockholms stads miljöprogram. Delmål som förvaltningen har rådighet över 

kommer att föreslås inkluderas i nämndens verksamhetsplan.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-26. 

Dnr 1.5.1-567/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 16  Samverkansöverenskommelse mellan stadsdelsförvaltning och skolan om 

barn och unga 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av samverkansöverenskommelsen 

mellan stadsdelsförvaltning och skolan om barn och unga till handlingarna. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen har tillsammans med skolan reviderat samverkansöverenskommelsen 

som gäller arbetet med barn och unga. Överenskommelsen omfattar rutiner vid övergång 

mellan förskola och skola, insatser för barn som riskerar att fara illa och brotts- och 

drogförebyggande arbete. De olika samverkansinsatserna har uppdaterats och vissa rutiner 

för samarbetet och uppföljning har förtydligats. 

 

Samtliga berörda chefer inom socialtjänst, förskolor och skolor har skrivit under 

överenskommelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-20. 

Dnr 1.2-586/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

20 OKTOBER 2016 

SIDA 22 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 17  Utbyggnad av tunnelbanedepå i Högdalen och anslutningsspår till Gröna 

linjens Farstagren. Anmälan av svar på förvaltningsremiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningarnas gemensamma utlåtande över remiss av förslag till 

utbyggnad av tunnelbanedepå i Högdalen och anslutningsspår till Gröna linjens Farstagren 

till handlingarna. 

 

Ärendet 

Landstingets förvaltning för utbyggd tunnelbana har åter vänt sig till Stockholms stad för att 

få synpunkter på förslaget till utbyggnad av tunnelbanedepå i Högdalen och anslutningsspår 

till Gröna linjens Farstagren. Svarstiden har varit mycket kort och berörda förvaltningar har 

därför skrivit ett gemensamt kontorsutlåtande, som behandlades av kommunstyrelsen den 21 

september. 

 

Staden är i princip positiv till järnvägsplaneförslaget, inklusive miljökonsekvensbeskrivningen, 

som redovisas i remissmaterialet. Dock behöver bland annat plankartor, planbeskrivning och 

miljökonsekvensbeskrivningen i vissa delar fördjupas och kompletteras ytterligare. Det bör 

göras i samarbete med staden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-28. 

Dnr 1.5.3-508/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 18  Inriktning för lokala utvecklingsprojekt år 2017 och redovisning av lokala 

utvecklingsprojekt år 2015. Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om lokala utvecklingsprojekt till 

handlingarna. 

 

Ärendet 

Socialnämnden har beslutat om inriktningen för de cirka 3 miljoner kronor som avsatts för 

forsknings- och utvecklingsprojekt under 2017 för att utveckla en evidensbaserad praktik 

inom socialtjänsten. Funktionsnedsättning och ett förstärkt barn- och föräldraperspektiv ska 

prioriteras. Nämnden redovisar också de projekt som fick stöd 2015. Farsta beviljades då 

medel för att utveckla Öppenvård Sydost och till ett projekt för att stödja familjeplacerade 

barn.  

 

Rapporten innehåller även en redovisning av en förstudie genomförd av Linnéuniversitetet 

för att undersöka hur instrument för initial bedömning (IB) har implementerats inom 

socialtjänst och Jobbtorgen för personer som söker försörjningsstöd. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-28. 

Dnr 1.6-598/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

20 OKTOBER 2016 

SIDA 24 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 19  Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 10 oktober 2016 

 

Pensionärsrådets protokoll den 10 oktober 2016 

 

Demokratirådets protokoll den 11 oktober 2016 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2016-10-04. 

Dnr 1.1-32/2016 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 7 september – 4 oktober 

2016, enligt nämndens delegering. 

 

1. 2016-09-15: Genomförandebeslut avseende åtgärder för förbättrad vattenkvalitet på 

plaskdammen Skeppet i Sköndal. Dnr 3.1-572/2016. 

2. 2016-09-23: Beslut om tillförordnad stadsdelsdirektör under perioden 26-28 september. 

Dnr 1.1-592/2016. 
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ÖVRIGT 

 

§ 20  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Besparingar vad gäller hjälp till personer med funktionsnedsättning (bilaga 2) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Ersättarna Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) anmälde att de stödjer innehållet i 

skrivelsen. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  

 

 

Inför dagens sammanträde hade Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet lämnat 

in följande frågor om sjukfrånvaron. 

 

Efter redovisningen av sjukfrånvaron vid stadsdelsnämndens augustisammanträde har vi 

några frågor angående hur mätningarna genomförs: 

 

En person kan vara visstidsanställd på flera olika sätt. Den som är allmänt visstidsanställd 

(AVA) är en s.k. ”timmis”, en timavlönad. En person kan även vara tillsvidareanställd 

(TVA) på 100 procent eller mindre, vid ej heltid är denne ”deltidare” 

1. Hur stor andel av dessa olika grupper omfattas av sjukstatistiken? 

2. De procentandelar som används, omfattar de all sjukdom under perioden? 

3. Hur stor andel är korttidsfrånvaron, ( 1 – 14 dagar)? 

4. Finns det en plan, ett tillvägagångssätt eller annan aktiv handling för att omvandla så 

många anställningar som möjligt till trygga heltider? 

 

Förvaltningens personalchef Lena Rabe lämnade följande svar: 

 

Allmän visstidsanställning är inte en så kallad timmis. Det är en månadsavlönad 

tidsbegränsad anställning. De är inte med i sjukfrånvarostatistiken men både tillsvidare och 

tidbegränsade månadsavlönade är med. 

 

1. Alla grupper finns med i sjukfrånvarostatistiken utom de timavlönade. 

2. Alla sjukfrånvaroorsaker finns med i statistiken. 

3. Den är 2,62 procent i juli 2016 rullande tolvmånadsperiod. 

4. Alla anställda har möjlighet att anmäla att de vill arbeta heltid. Där det finns möjlighet 

erbjuds de en heltidsanställning. Sex medarbetare har fått utökning till heltid. Nio 

stycken är ofrivilligt deltidsanställda. 
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Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet hade även inför sammanträdet lämnat in 

följande fråga:  

 

Ungefär en miljon ton mat slängs av butiker i Sverige idag p g a att de har kort "bäst-

före" datum eller att de just passerar datumet. Mest frukt och grönt enligt en 

undersökning som DN gjort. Det finns en hel del kreativa idéer kring detta både i Sverige 

och i den övriga världen. 

 

Även om livsmedelshandlarnas verksamhet helt ligger utanför förvaltningen och 

nämndens ansvarsområde vore det intressant att veta hur butikerna i Farsta hanterar 

mat/livsmedel som passerat "bäst-före"-datum. 

 

Vi undrar därför om vi efter förslagsvis en minienkät via mail till berörda butiker kan få 

ett svar på detta till nämndens ledamöter 

 

Efter samråd med vice ordföranden Lars Jilmstad (M) föreslog ordföranden Lars Bäck (V) 

att nämnden skulle hänskjuta frågan till sitt utvecklings- och näringslivsråd. 

 

BESLUT 

Nämnden beslutade hänskjuta frågan om hur livsmedelshandlarna i Farsta hanterar livsmedel 

som har passerat bäst-före-datum till nämndens utvecklings- och näringslivsråd. 

 

 

Inför dagens sammanträde hade Moderaterna och Liberalerna (med ersättarinstämmande från 

Centerpartiet och Kristdemokraterna) lämnat in följande fråga: 

 

Vilka åtgärder kommer vidtas med anledning av ökad otrygghet i vår stadsdel? 

 

Allianspartierna har vid flera tillfällen under detta år uttryckt en stark oro över tilltagande 

brottslighet i flera områden inom vår stadsdel. Den rödgröna majoriteten har nonchalerat 

detta. De har beskyllt oss för överdrifter och för svartmålning. 

 

I skenet av händelser under senare tid torde inte ens denna obekymrade majoritet kunna 

förneka att något håller på att gå väldigt snett. Några händelser: 

 

- Brand i genomgångsboendet i Fagersjö. Trolig mordbrand. 

- Skadegörelse vid upprepade tillfällen i verksamheter vid Sunneplan 

- Bilbränder i Hökarängen 

- Flera ouppklarade allvarliga våldsbrott 

 

Lägg till detta polisens uppgifter om kraftiga ökningar av våld i offentlig miljö i Farsta C 

och i Farsta Strand samt att platser som Sunneplan, Brunskogsbacken och området kring 

tunnelbanan har blivit arenor för öppen droghandel. 

 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

20 OKTOBER 2016 

SIDA 27 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

Mycket av detta kräver i första hand polisiära insatser. Men också åtgärder från 

förvaltningens sida, inte minst i det förebyggande arbetet, är av betydelse. Vi vet att 

insatser görs, samtidigt som situationen ibland ter sig så hotfull att fältassistenterna inte 

har möjlighet att verka fullt ut. 

 

Vi önskar att förvaltningen vid detta eller vid kommande nämndsammanträde informerar 

nämnden om de åtgärder som nu planeras från förvaltningens sida och gärna även sådant 

som görs eller planeras från olika samarbetspartners sida. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrog åt förvaltningen att återkomma med svar vid ett senare sammanträde. 

 

 

Utifrån den befolkningsstatistik som Stockholms stad publicerar undrade Lisbeth Crabo 

Ljungman (M) över förvaltningens kapacitet och beredskap när det gäller kommande 

flyktingmottagande. Ordföranden påpekade att prognoser, beräkningar och planering som 

gäller nyanlända inte är stadsdelsnämndens ansvar utan sköts av stadsledningskontoret, 

socialnämnden och Stiftelsen Hotellhem i Stockholm. Han föreslog att förvaltningen om 

möjligt tar del av stadens centrala prognoser och återkommer med en bedömning av den 

egna förvaltningens kapacitet och beredskap. 

 

BESLUT 

Nämnden uttalade att förvaltningen om möjligt tar del av stadens centrala prognoser och 

återkommer med en bedömning av den egna förvaltningens kapacitet och beredskap 

 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 

 

 


